
P r o t o k 6 t  nr I I /2018 
z obrad I1 sesji Rady Mlejskiej w Ktodzku, 

kt6ra odbyta sip w dnlu 30 llstopada 2018r. 
w sali Rajc6w Urspdu Mlasta w K W z k u  

Sesja rozpocztta sie o godz. 12:W 

1. Otwarcle obrad I1 seajl Rady Miejsklej w Klodzku. 
Otwarcia sesji dokonata Przewodniaqca Rady Miejskiej w Ktodzku Pani Elibieta tytyhska m6wiqc: 
,,Otwieram obrady 11 sesji Rady Miejskiej w Ktodzku". 
Pani Przewodnluqca poinformowata, te  sesja zostata zwotana w trybie art.20, ust.3 Ustawy 
o samorzqdzie gminnym na wniosek grupy radnych. 

2. Stwlerdzenle w a i n d c l  sesjl. 
Przewodniuqca Rady Pani Elibleta tytyhska stwierdzita, it w sesji uuestniay 20 radnych 
w zwiqzku z tym wszystkie podejmowane decyzje bedq prawomocne. 

Llsta obecnodci radnych na sesji stanowi zaL nr 1 do protokotu. Nieobecna na sesji: radna Pani 
Teresa Ludwin. 

Przewodniaqca Rady poinformowata uuestn~kbw sesji Rady Miejskiej, it obrady sq 
transmitowane i utrwalane za pomocq urzqdzeh rejestrujqcych obraz i dtwiek. Realizujqc obowiqzek 
informacyjny zgodnie z artykutem 13 ustep 1 I ustgp 2 og6inego rozporzqdzenia o ochronie danych 
osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 r. informujp, te  Administratorem Patistwa danych osobowych 
jest Burmistrz Mlasta Ktodzka. Pozostate punkty Klauzuli Inforrnacyjnej sq wywieszone na drzwiach 
wejiciowych do sali obrad. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibleta tytyhska poinformowata, te  na stronie internetowej dla 
radnych zostato zamieszaone zawladoniienie o zwotaniu sesji z proponowanyrn porzqdkiem obrad. 
Uwag do porzqdku obrad nie wniesiono, w zwiqzku z tym porzqdek obrad zostat przez radnych 
zaakceptowany. 

3. W y b b  sekretarza sesjl. 
Na sekretarza sesji Przewodniaqca Rady Panl Elibleta fytyhska zaproponowata radnego Pana 
Piotra Brytg. Pan radny wyrazii zgode. Poddano kandydature pod gbsowanle. lnnych kandydatur na 
sekretarza obrad nie zgbszono. 
Glosowanle: za - 20, pneclw - 0, wsttzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 2 do protokotu. 
Radny Pan Plotr Bryla zostat powotany na sekretarza obrad. 

4. Przyjqcle protokolu z obrad U(I sesjl Rady Miejsklej w Ktodzku. 
ProtokM zosta+ przedtotony radnym. Uwag do protokotu nie zgtoszono. 
5 73 Statutu m6wi, t e  protok6t przyjmuje sie na nastepnej sesji w ten spos6b, ze jeteli nie wniesiono 
do niego zastrzeteh lub poprawek, protok61 uwata sie za przyjety. 
Protok6l z LXI  sesjl Rady Mlejsklej w Ktodzku zostat pnylqty.  

5. Podjqcle uchwaly w sprawie ustalenla wynagrodzenla Bu rmb tna  Mlasta Klodzka, druk 
n r  1. (Zat. nr 3) 
Projekt uchwaty zostal przedbtony radnym. 
Przewodniuqca Rady Pani Elibleta tytyhska odczytata tre4t projektu uchwaty na druku nr 1. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibleta t h h s k a  poinformowata, t e  projekt uchwaty byt opiniowany 
przez Komisje Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodaraej. Przewodniczqca poprosita o przedstawienie 
opinii Komisji. 
Przewodniczqca Komisji Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodaraej Pani Aneta Los lew lu  
poinformowata, te  Kornisja wnioskuje o przyjqcle bez poprawek projektu uchwaty w sprawie 
ustalenla wynagrodzenia Burmistma Miasta Ktodzka, druk nr 1. 

Uwag i zapytah do projektu nle stwierdzono. 



Przewodnluqca Rady Panl Eltbleta tytyhska poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Ktodzka, druk nr 1. 

Glosowanie: za - 16, pneclw - 0, wstrzymato sic - 4. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 4 do protokotu. 
Uchwala zostab podjpta I otrzymala nr 11/14/2018. (Zal. nr 5) 

6. P0djp~ie uchwaly w sprawie zmlany Wleloletnlej Prognozy Flnansowej Gmlny Miejsklej 
Klodzko na lata 2018 - 2027, druk nr 2. (Zal. nr 6) 
Pmjekt uchwaly zostat pnedtotony radnym. 

Przewodniczqca Rady Panl Elfbleta tytyhska poinformowata, t e  projekt uchwaty byt opiniowany 
pnez Komisje Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczaca poprosita o przedstawienie 
opinii Komisji. 
Pnewodniuqca Komisji Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pani Aneta ~oslewlcz 
poinformowata, t e  Komisja wnioskuje o przyjpcle bez poprawek projektu uchwaty na druku nr 2. 

Gtos zabrat radny Pan Bogudaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Pani Skarbnik, 
Panie Burmistrzu. To raczej stwierdzenie n i t  pytanie, bo rozmawialifmy o tym na Komisji. Na trzeci 
kwartat wykonanie dochod6w w budiecie z tytutu sprzedaiy majqtku wyniosto ok. 60% - tak 
ustaliiifmy, 40 % brakuje. W iiczbach bezwzglednych, zaktadajac j u t  sprzedai do kohca roku na 
okolo 2 100 000 zl - tak jak Pani Skarbnik potwierdzita - w stosunku do 3 600 000 zt planu zabraknie 
1,s min zt. wykonania budtetu. Sprawdzatem w miedzyaasie doniesienia medialne o ustawie, kt6ra 
nie wejdzie wczefniej n i t  prawdopodobnie w 2021 roku, a wiec jeszue bedziemy musieli sie meczyt 
z tymi wskainikaml I one sq wobec tego watne. Rozumiem, t e  we wzorze w art. 243 Ustawy 
o flnansach publicznych, rozumiem t e  taka kwota ok. 2 mln zt byta ujeta. Pytanie jest o przyszty rok, 
bo tak jak Pani te t  stwierdzita, rynek jaki jest kaidy widzi. Te przychody na przyszty rok sq dosyt 
wysokie, chyba w podobnej kwocie, jekli sie nie myle? Niisze? Ale wydaje mi sie, t e  ponad 3 mln zt7 
Pani Wloletta Srokowaka- Chmlel Skarbnik Gminy Miejskiej Ktodzko: Szanowny Panie radny na 
2019 rok planujemy dochody majqtkowe w wysokoici 2 400 000 zt. 
Radny Pan Bogushw Szpytma: Czyli urealniamy. Rozumiem, t e  nie bedq one zagrotone. Czy 
wobec tego, t e  te pnychody nle zostaly wykonane - rozumiem, t e  budtet dopnie sig na koniec roku. 
Prosze Pahstwa jeteli j u t  jestem przy gtosie, to mam pytanie - tylko nie wiem u y  do Pani 
Pnewodniuqcej, czy do Pahstwa - u y  Burmistrz Piszko bedzie dzif na sesji? 
Zastepca Burrnistna Pan Wleslaw Tracz poinformowat, t e  Burmistna nie bgdzie na sesji. 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: Pan Burmistrz reprezentuje, to bedg w Pana kierunku zadawat 
pytanie. 
Zastepca Burrnistna Pan Wier(aw Tracz: Tak, proszg. Pan Burmistrz przebywa na urlopie do kohca 
pnysztego tygodnia. 
Plzewodnluqca Rady Panl Elibleta tytyhska: Rozumiem Panie radny, i e  to pytanie dotyay 
ouywiicie te j ie uchwaly? 
Radny Pan Bogustaw Szpytma: Tak. Panie Burmistrzu, powt6rzg pytanle z pierwszej sesji. Sledzqc 
wieloletniq prognoze finansowq pnychodzi spore rozczarowanie, poniewat plany wyborcze, obietnice 
wyborcze Pana Burmistrza dotyczyty wielu inwestycji planowanych. Pan Burmistrz m6wit, i e  budtet 
jest ustabilizowany, a wiec generalnie myfle, t e  wszyscy moglikmy liczyt na prawdom6wnoi.i: i reainq 
ocene sytuacji. Chcq wobec tego spytat, poniewat z tego projektu czy te t  planu na rozwbj Klodzka 
w latach 2018-2023 - zatem plecioletniq kadencje, znalazty sig takie deklaracje jak budowa 80-ciu 
nowych mieszkali komunainych przy ul. Warszawy Centrum. Chciatem zapytat o to, kiedy znajdzie 
sie w wieloletniej prognozie finansowej jakikoiwiek wydatek zwiqzany z tym zadaniem7 R6wniet 
w kwestii sportu i rekreaqji znalazty sie zapewnienia o tym, t e  pnebudowany zostanie Ofrodek 
Sportu i Rekreacji, dom wycieczkowy, oiwietlenie, modernizacja alejek, nowy piac zabaw, sitownia 
itd. 0 to chce r6wniei zapytat, kiedy znajdq sig tego typu inwestycje i zadania w wieloletniej 
prognozie flnansowej, a p6iniej oczywiicie w budtetach na poszczeg6lne lata. W infrastrukturze Pan 
Burmistrz zapewniat, i e  przez pi& lat, co roku znajdzie sie jeden milion zlotych na remonty 
chodnikbw, teren6w przy posesjach, niwelowanie barier architektonicznych itd. Tak to jest 
sformutowane: ,,Pneznaae na te cele 1 rnln, zl, Qunie w calej kadencji da to  5 rnln.zl". 
Tak naprawde, ten wydatek powinien sic znaleit j u t  w tym roku w wieloletniej prognozie flnansowej, 



chyba te  sip znalazt, a ja go nie potrafitem odnaleit, to proszg o lnfonnacjp, w kt6rym miejscu on 
jest zapisany. Dzlgkuje. 

Odpowiedzi udziellt Zastgpca Burmlstrza Mlasta Pan W i d a w  Tracz: Szanowny Panie radny, 
odpowlem na te pytanla. Przede wszystkim doskonale Pan zna realla sarnorzqdu I wiemy doskonale, 
te wieloletnie prograrny flnansowe wielokmtnie zmieniajq slg w trakcle kadencji. Niekledy rbtne 
zadanla z tego Planu wypadajil, nlekiedy poszczeg6lne zadanla wprowadza sig. Sarnorzqd w tym 
Gmlna Miejska Ktodzko na bletqco reaiizuje mn6stwo zadah taklch, kt6re takie nie sq w jakli spos6b 
szaeg6lny wykazane w obecnie obowiqzujqcych planach, poniewat dotyay to rozpoznania i staranla 
sip o dofinansowania do r6tnego rodzaju lnwestycji. W momencie, w kt6rym pojawiajq slg szanse na 
pozyskanie takiego doflnansowania, dopiero wtedy zadanie jest wprowadzane. Jeiell chodzi 
o budowe mieszkah komunalnych, to jut o tym rozmawlaliimy, te  istnleje bardzo wlele sposob6w 
na flnansowanle budowy rnleszkah komunalnych. My w tej chwlli jesteLmy caly czas w trakcle 
rozpoznawanla r6tnych mozliwoicl pozyskiwania finansowah, dlatego i e  tutaj sq r6tne sposoby 
lnwestowania w Infrastruktue mieszkaniowq, takte we wsp6tpracy z innymi partnerami. I w ramach 
konkretnego sprecyzowania tych motliwoicl I wchodzenia we wsp6tpracg z r6tnymi instytucjarni, 
t ake  pahstwowymi, bgdzle to dopiero uwldaczniane w jednorocznych budietach i w wleloletnich 
programach finansowych. Jetell chodzi o sport I rekreacjg - to tak - potwierdzam te staranla na 
ternat inwestycji. Bgdzlerny sip starat, aby w kaidym roku przygotowywat i wprowadzat w tycie 
inwestowanle w tym zakresle. Plan jest taki, aby wyremontowat obecnie lstnlejqce boisko 
z nawierzchniq sztucznq do pltki notnej, aby na terenie Ktodzka zalnwestowat w bolska dodatkowe 
ze sztucznq nawierzchnlq takte do pitkl notnej, ale jeteli sip da, to taUe w boiska wielofunkcyjne. 
Ocenlamy, te  jeteli finanse na to pozwolq, to od dw6ch do trzech tego typu inwestycji bgdzie rnotna 
przeprowadzlt. Ocenlam to realnlej bardziej na dwa boiska plus ouywlfcie remont tego boiska 
istniejqcego, ale jeteli pojawlq sig motliwoici takie pozyskania dodatkowych dofinansowah 
postaramy sip w tym zakresie zrobit wigcej. Jut te inwestycje w zasadzie zostaty rozpoczete, bo 
nowy skatepark pojawit sig na terenie OSIR. Na pewno bgdziemy prowadzit dziatania dotyaqce 
wyremontowania obecnego bolska trawlastego. Gt6wnie tutaj chodzi o rozszerzenle tej infrastruktury 
o motliwoit budowy bletni tartanowej, jeteli hdzle moiliwe pozyskanle dofinansowanla na tg 
lnwestycjg, bo to gt6wnle uzaleznlamy jut  od pozyskanla doflnansowanla ze strony Mlnisterstwa 
Sportu, czy poprzez Unqd Marszatkowski. Potwlerdzam, ze tutaj bgdzle to prowadzone. Jetell chodzl 
o rozbudowg obecnie istniejqcego hotelu, to tutaj raaej widzlmy to poprzez inwestowanie zarzqdcy 
na tym terenie - w tej chwlli jest to ZAMG. leteli bgdzie to rnotliwe, to  raczej pod koniec kadencjl, 
dlatego ze jest to przede wszystkim uzaleinione od sytuacji zwiqzanej ze sptatq basenu - m6wiqc 
w bardzo zwlezly spos6b. Wtedy powstanqdodatkowe motliwoicl jeill chodzl o kredytowanie nowych 
zadah I wtedy bpdzie motna przystwit do modernizacji I rozbudowy. Jeteli pojawlq sig motliwoici 
pozyskiwanla Brodk6w zewngtrznych, awigc myilimy tutaj o jakichi pozostaloiciach finansowych 
w ramach obecnie funkcjonujqcych program6w Reglonalnego Programu Operacyjnego i dlatego 
m6wig o kohcu kadencji, poniewat nastgpny okres prograrnowanla ruszy dopiero praktyanle pod 
koniec tej rozpoczynajqcej sip kadencji. Wtedy bgdzie motna powledziet wigcej na co tak naprawdg 
Polska i tak naprawdg wojew6dztwo dolnoSlqskie bgdzie miato tych irodk6w do podziatu i na jakle 
cele. Wladomo, te  w tej chwlli doplero w tym zakresie rozpoaynajq sig rozmowy. leteli chodzl 
o inwestycje w chodnlki - ja tu dodaje podw6rka - to takle irodki rzeaywiicie sq. One czesto sq 
nledoktadnle zapisane jako remont chodnik6w, ale to bgdq aqsto irodki w budiecie miasta 
rozproszone, dlatego t e  m6wimy o rernontach parkingow, o remontach dr6g, gdzle jeieli nastepuje 
kompleksowy remont drogi, to r6wnoaeinie nastgpuje takte rernont chodnika, remont mur6w 
oporowych, kt6re wystqpujq czgsto na terenie r6tnego rodzaju podw6rek. Tu podajg przyktad 
przysztoroanego budtetu, a wigc ullca Koiciuszki I ten mur oporowy - tutaj radny Duda by) 
wlelokrotnle orgdowniklem tego remontu, ja tam tet  wlelokrotnie bytem. W wlele takich miejsc 
lnwestujemy i bgdzlemy inwestowat. leiel i  te irodkl zsumuje slg, a te irodkl aesto bgdq 
rozproszone, to na pewno takie kwoty jakie byly oblecywane bgda zrealizowane. 

Gtos zabrata radna Panl Aneta Losiewicz: Wysoka Rado, prositabyrn bardzo o skupianie slg na 
rneritum uchwal. OczywiOcle rnnie r6wniez interesuje budowanie mieszkah, ale myilp, t e  do tego 
bgdzie okazja ju t  niedtugo przy projekcle budtetu na przyszty rok i na lata nastgpne. W tej chwlll 
omawiamy uchwate - zmiany w WPF - na wnlosek rnerytoryanego wydziatu, w szczeg6lnoici 
dotyaqcy rnodernizacjl Infrastmktur/ rnelioracyjnej I obiekt6w gospodarki wodnej, o czym radny 
Pan Szpytrna wie, bo byt na Komlsji Budietu, kt6ra te uchwaly oplniowata. Dziekujg. 



Przewodniczqca Rady Pan1 E i i bb ta  kytyhska poinformowata, i e  radny Pan Bogustaw Szpytma 
bedzie m6gt zadat te pytania w sprawach r6znych. 

Radny Pan Boguslaw Szpytma: Panie Burmistmu, to wobec tego jaki czas zakreiiiliicie Palistwo 
sobie na realizacje dziatania zwiqzanego z budowq mieszkali kornunainych? Kaide przedsiewziecie 
ma okreiiony czas. wypowledi radnego Pana Bogustawa Szpytmy zostata przerwana przez radnego 
Pana Zbignlewa Nowaka, kt6ry chciat zabrat gtos w sprawie formalnej. Radny Pan Bodgustaw 
Szpytma poprosit o nie przerywanie i za zgodq Przewodniaqcej Rady kontynuowat wypowiedi. laki 
Gas Patistwo zakre611116cie? Powiedziat Pan o dziataniach, ze szukacie sposobu finansowania. To jaki 
aas na te dziatania daliicie Palistwo sobie? 

Odpowiedzi udzieiit Zastepca Burmistrza Pan Wlestaw Trau: Powtbrze za Burmistrzem. lego 
wypowiedi z ostatniej sesji - kadencja trwa pist iat. Czesto realizacja tych zadali - tak jak rn6witern 
waeiniej - jest ptynna pod kqtem aasowym. Niekiedy nie udaje sig rozpoaqt okreilonego zadanla 
w tym czasie, ale mamy nadzieje, t e  sie uda. leiei i  chodzi o zakoliczenie okreilonego zakresu 
dziatarl, to one rnogq wypadat w r6tnym czasie, bo na dzierl dzisiejszy tego nikt nie jest w stanie 
okreilit. Wiemy doskonale jak wygiqda rynek przetarg6w publianych, tutaj niekiedy zaktada siq, te  
pewne remonty a y  inwestycje uda sie zrealizowat w danym roku, natomiast okreiione przetargi nie 
dajq rezultatu pod kqtern rnotiiwoici wyboru wykonawcy. Nikt nie wie jak bedzie wyglqdat rynek 
w Przysztym roku, jak bedzie wyglqdat rynek ustug za dwa lata, jakie bqdq ceny. Na dzieli dzisiejszy 
trudno rozmawiat o tyrn jakie konkrety uda sie zrealizowat w przeciwu trzech lat, a jakie w przeciqgu 
pieciu iat. Powt6rzg jeszue raz - kadencja trwa pie6 lat. Roziiczajmy sic z danych zobowiqzali w tej 
kadencji, kt6ra w tej chwili dopiero sie rozpoczyna. 

Radny Pan Boguslaw Szpytma: Czyli nie wiemy. Dziekuje. 

Gtos zabrat radny Pan Krzysztof Mqka: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie Burmistnu. 
Rozumiem, t e  byt mote niekt6rzy z nas tutaj ulegamy jakimi emocjorn, ale prosze pamietat, 
te  jesteimy tu po to, teby tet  pewne rzeczy sobie powyjainiat, a demokracja rzqdzi sie takimi 
prawami, te  nawet na najgtupsze pytanie, to niestety trzeba na nie odpowiedziet i trzeba wykazat 
cierpliwoit. Byt mote wiele n e a y  wiecie, my wielu rzeczy nie wiemy, bo o pewnych rzeaach 
Parlstwo rozmawiacie tyiko i wytqcznie we wtasnyrn gronie. Pan Burmistrz wspomniat o tych ulicach, 
ktbre bedq r6wniet remontowane i tutaj padta ulica Koiciuszki. Natomiast myile, te  mieszkalic6w 
Ktodzka interesujq przede wszystkim te ulice, ktbre sq ulicami miejskimi, drogami miejskimi. Z tego 
co parnietarn w pmgramie wyborczym, bo tak to nalety nazwat i trzeba ten program teraz spetnit, 
realizowat, bo tylko to mote nas jako tzw. dziataczy samorzqdowych uwiarygadniat. Moje pytanie, 
bo tet nie dostrzeglem w tym planie prognozy finansowej Gminy Miejskiej Ktodzko na wiele lat, 
jak Palistwo widzicie do 2027 roku - a mieszkaticy bedq pytat - dlatego chciatbym zapytat, kiedy sq 
zaplanowane, bo oaywi6cie zaplanowat rnotna i rnyile, i e  to nie jest takie trudne - remonty ulic: 
Wolnoici, Partyzant6w, lana Pawta 11, Armii Krajowej, Wodnej, Niskiej, kutyckiej, Krasiliskiego, 
Ptasiej, Tetmajera, lasnej, Orkana. Myiliwskiej, Pieknej, Rbtanej I Widokowej. To sqte, kt6re p ~ e d e  
wszystkim Pan Burmistrz Piszko byt uprzejmy w swoim prograrnie zawrzet oraz co z parkingami przy 
ulicach: Braci Gierymskich, Sp&dzielaej i Czeskiej? 

Odpowiedzi udzielit Zastqpca Burrnistrza Miasta Pan Wleslaw l r a u :  Dyskusja przybiera 
rzeczywi6cie obrbt - nie chce u ty t  tego stowa - ale troszke groteskowy, przepraszam za uzycie tego 
okreilenla. Tak naprawde to rnotemy sobie wymienit catq llste ullc w Ktodzku, kt6re wymagaja 
remontu i w tym mornencie rozmawiat o tym, kiedy one zostanq wyrernontowane, czy w przysztyrn 
roku, a y  w nastepnym. One bedq remontowane wedtug okreilonej kolejnoici, dlatego t e  my 
postepujemy wedtug zasady, t e  najpierw przygotowuje sic dokumentacje na okreiione drogi, potem 
szuka sie na te remonty irodkbw. Tam gdzie sie tyiko da, to podejmujemy decyzje o tym, te  dane 
remonty przeprowadzane sq z udziatem irodkow zewnetrznych, aby pomniejszyt koszty tego 
remontu dia samej Gminy Miejskiej. Czeit dokumentacji dia tych ulic, kt6re Pan wyrnienit ju t  mamy 
i tutaj bgdq podejmowane decyzje dotyaqce tego a y  uda sic na okreilone drogi pozyskat 
doflnansowanie a y  t e i  nie. Wiele zalety tutaj od ksztattu tych program6w rzqdowych, ktbre dopiero 
bgdq wchodzity w iycie, dlatego te  zapowiadane sq w tym aspekcie zmiany. Natomiast korzystarny 
oczywifcie z tych irodkdw, kt6re na dzieti dzislejszy sq dostepne i wszystko wskazuje na to, t e  
w przysztym roku np. pnystqplmy do inwestycji zwiqzanej z wymienionqprzez Pana ulicqlana Pawta 
11, a y  bedziemy realizowat kolejny etap remontu ulicy Rodzinnej. Na obecnym etapie jesteimy po 
przetargu na ulicq Traugutta, ay l i  ta ulica t a k e  bpdzie w przysztym roku reaiizowana. Natomiast 
teraz przychodzi sezon zlmowy I do tych projekt6w kt6re mamy, a projekty sq przygotowane takte 



na wspomniane przez Pana ulice Piqknq i R6tana a takie na ulice Wldokowa, zaiety od tego u y  uda 
sie pozyskat irodki flnansowe lub tet podejmujqc decyzje o tym, i e  okreilony remont bqdzle sie 
przeprowadzat ze 6rodk6w wtasnych, stopniowo te remonty bqdziemy realizowat. hrednio staramy 
sig, aby od trzech do czterech dr6g rocznle bylo kompleksowo realizowanych. Chcialbym tutaj 
sprostowat, to co Pan na poczqtku powiedziat, a propos ul. Kofciuszki. Chciatbym byt dobne 
zrozumiany. W konteecie ullcy Koiciuszki m6wiiem o irodkach, kt6re sq tak naprawde przeznauone 
na remont podw6rek. a nle jest to bezpoirednio uwidounlone w budtecie, dlatego te  widnieje to 
w budtecie np, jako zapls dotyaqcy remontu muru oporowego. Tutaj m6wiqc o ulicy Koiciuszki 
mlatem na myili umlejscowienie danego remontu. Nie mialem na my4li samego remontu ulicy tylko 
wtainie konkretnego muru opomwego polotonego za budynklem poioionym przy ulicy Kofciuszki. 
leteli chodzi o parkingl, to oaywiicie t e i  stopniowo z roku na rok staramy sie te I loit miejsc 
parkingowych powiekuat. W tym roku doszly miejsca parkingowe na Nowym ~wiecie czy tet  przy 
ulicy Malaewskiego, Dunlkowskiego - to jut zalety jak to sig umiejscowi. leiel i  chodzi o przyszty 
rok, to bqdziemy tutaj starae sie, aby przejit do remontu parkingu przy ul. Braci Gierymskich. 
Z tym, i e  musimy parniptat o pewnej kolejnoici prac. Nie zawsze to przebiega w ten sposbb, 
te  wprowadza sic lnwestycje do budtetu czy wieloletniego pmgramu finansowego i od razu sie to 
realizuje, ale czqsto wchodzi inwestycja - ona jest roztoiona np. na dwa lata, najpierw realizuje sig 
projekt, stara sie o irodki, jeteli jest taka motliwoit pozyskania irodk6w zewnetmych, jeteli udale 
sie je pozyskak, to nastqpnie przeprowadza sip przetarg I reallzuje sie inwestycjg. Ja czqsto nie bede 
podawat konkretnych dat przeprowadzanych remontow tam gdzie one sa wprowadzane w wieloletnie 
programy finansowe. leiel i  cog jest wprowadzone w budtet jednoroany np. w 2019 rok - bedzie 
realizowane w 2019. 

Gtos zabrata radna Panl Jolanta Kobak: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 
l a  r6wnlet rnam pytanie, konkretnie jut do projektu uchwaly, kt6ry znajduje sip na druku nr 2, 
a mlanowicie do wynlku budtetu. lak dobrze zrozumialam na koniec 2018 roku detlcyt ma wynieit 
4 389 000 zt. i tu jest napisane, t e  irodlem finansowanla bedzle zaciqgniety kredyt. Prosq 
powiedziet, bo przed chwllq Pan Burmistrz rn6wit, i e  grnina sptaca kredyt za basen, cry Gmine 
Miejskq Ktodzko bedzie stat na zaciqgniecie tego kredytu? Mote ja cos tie zrozumialam, prosze ml 
to wytlumauyt. Interesujq mnie konkretnie ir6dta finansowanla na ten deficyt, kt6ry wystrlpi 
w 2018 roku. 

Odpowiedzi udzielila Panl Wioletta Srokowska-Chmiel Skarbnlk Gminy Miejskiej Klodzko: 
Szanowna Wysoka Rado, Pani Przewodniczqca. l a  staram sip rozumiet, te  Paristwo radni dopiem 
weszli w miesiqcu iistopadzie w zmlany I nbe sq na bieiqco. Postaram sie kr6ciutko wyjainit problem. 
Zmlany w budtecie I wieloletniej prognozie finansowej praktyanie odbywajq slg raz w miesiqcu, 
uasami apiciej. Kredyt, o kt6rym Pani wspomniata byl uchwaiony uchwalq budtetowq w 2017 roku 
na rok 2018. Prosze sip nie martwit o kwestie pokrycia tegot deficytu, gdyi kredyt ten zostal ju t  
zaciqgniety. Miellimy ju t  postgpowanle przetargowe i kredyt w wysokoici 8 900 000 zl. zostal 
zaclqgniety w roku 2018, jednakte umowa zostala tak sformulowana, i e  bgdziemy transrowat 
wysokoki rat dostosowanych do zapotrzebowania. Niestety to zapotrzebowanie wystqpito w tym 
roku, chociat muue powiedziet, t e  jest to zwiqzane ze zmianq harmonogramu projekt6w unijnych. 

Radna Panl Jolanta Kobak: Na ile lat byt wzigty ten kredyt? 
Panl Wloletta Srokowska-Chmlel Skarbnlk Gminy Miejsklej Klodzko: Do roku 2027. 

Wiecej glos6w nle stwierdzono. 

Przewodniczga Rady Pan1 Elibieta fytydska poddata pod gtosowanle podjecie uchwaly w sprawle 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Ktodzko na lata 2018 - 2027, druk nr 2. 
Glosowanle: za - 16, pneclw - 0, wstrzymalo sle - 4. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 7 do protokoiu. 
Uchwata zortata podjpta I otrzymala n r  11/15/2018. (Zal. nr 8) 

7. Podjqcle uchwaly w sprawia dokonania zmian w budiecle Gmlny Mlejsklej Ktodzko na 
2018 rok, druk nr 3. ( b l .  nr 9 )  
Projekt uchwaty zostal pnedlotony radnym. 
Przewodniaqca Rady Pani Eltbieta ty tydska poinformowala, t e  projekt uchwaly byt opiniowany 
przez Komisje Budtetu, Finandw i Poiityki Gospodaraej. Przewodniaqca poprosib o pnedstawienie 
opinii Kom~sji. 



Pnewodnlaqca Komisji Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Panl Aneta Loslewlcz 
poinformowata, te  Komisja wnioskuje o przyjqcle bez poprawek projektu uchwaty na druku nr 3. 

Uwag I zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Pnewodniuqca Rady Panl Eltbleta tytyhska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
dokonania zmian w budtecie Gminy Miejskiej Ktodzko na 2018 rok, druk nr 3. 
Glosowanle: za - 20, pneclw - 0, wstrzymato sle - 0. 
lmienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 1 0  do protokotu. 
Uchwala zostata podjqta I otrzymala nr 11/16/2018. (Zal. nr 11 )  

8. POdfpcie uchwaty w sprawle zmiany uchwab nr XVI/118/2015 Rady Mlejskiej 
w Klodzku z dnla 12 llstopada 2015 r, w sprawie zasobu mleszkaniowego oraz asad 
wynajmowanla lokall wchodzqcych w sklad mieszkaniowego zasobu Gmlny Miejsklaj 
Klodzko, druk nr 16. (2.1. nr 12) 
Pmjekt uchwaty zostat przediotony radnym. 
Przewodniaqca Rady Panl Elibieta tytyhska poinforrnowata, te  projekt uchwaty byt oplniowany 
przez Kornisjp ds. Lokalowych oraz Kornisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu 
Przestrzennego. Przewodnlaqca poprosita o pnedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniuqca Komisji ds. Lokalowych Panl Anna Karoluak poinformowata, te  Komisja wnioskuje 
0 pnylpcle bez poprawek projektu uchwaty na druku nr 16. 
Przewodnlczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego Pan 
Zbignlew Nowak poinforrnowat, te  Komisja wnioskuje o przyjqcle bez poprawek projektu 
uchwaty na druku nr 16. 

Radny Pan Damlan Slak zgtosit autopeprawkr: do projektu uchwaty na druku nr 16. W 5 1 pkt 3 
jest naplsane stowo: ,now0 narodzone" a powinno by6 stowo: ,,now0 narodzonych"oraz jest napisane 
stowo: ,,przysposobione", a powinno byt ,,przysposobionych". 

Pnewodniuqca Rady Panl Eltbleta tytyhska poddala pod gtosowanie pmyjecie autopoprawki 
zgtoszonej przez radnego Pana Damiana ~ iaka .  
Glosowanie: za - 20, pneclw - 0, wstrzyma/o sie - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zat. nr 13 do protokdu. 
Autopoprawka zostak przyjpta. 

Uwag I zapytah do pmjektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Panl Eltbieta kytyhska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
zmiany uchwaty nr XVI/118/2015 Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 12 listopada 2015 r, w sprawie 
zasobu mieszkaniowego oraz zasad wynajmowania lokali wchodzqcych w sktad mieszkaniowego 
zasobu Gminy Miejskiej Ktodzko, druk nr 16 wraz z przyjetq autopoprawka. 

Glosowanie: za - 20, prreclw - 0, wstrzymalo sle - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowl zat. nr 14 do pmtokotu. 
Uchwala zostala podjpta I otrryma4a nr 11/17/2028. (Zat. nr 15 )  

9. Interpelaqje I zapytanla radnych. 
Przewodniczqca Rady Panl Eltbleta kytyhska odczytata tredC interpelacji, kt6re wptyn* do biura 
Rady Miejskiej: 

Interpelacja radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 22.11.2018 r. (lel. nr 16). 
Interpelacja radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 22.11.2018 r. (Zal. nr 17). 
Interpelacja radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 22.11.2018 r. (Isl. nr 18). 

Odpowiedi na interpelacje zostanie udzieiona w ustawowym terminie. 

Gtos zabrat radny Pan Boguslaw Szpytma: Panie Burmistrzu, kr6tkie pytanie. Rozrnawlamy 
o remontach ulic. W wieloletniej prognozie finansowej jest wpisane zadanie 1.3.2.6 Przebudowa ullcy 

! Upowej. Na ten rok byly planowane Srodki w wysokokci 800 tys. zt. lak wyglqda sytuacja 
z realizacjq tego zadania? 



Odpowiedzi udzieiit Zastepca Burmistrza Pan Wlestaw Tracz: Remont ulicy Lipowej jest jak 
najbardzlej przewidywany. Najprawdopodobniej bedzie wykonany w roku 2019. 

Wiecej zapytah nle stwierdzono. 

10. Wnloskl I 04wladaenla radnych. 
Nie stwierdzono wniosk6w i oBwiadczeh. 

11. Sprawy d i n e .  
Przewodniuqca Rady Panl Elibleta tytyhska odczytata tre6.t pisma jakie wptyneto do Rady od 
RodzIc6w i oplekun6w uanl6w klasy VI c SzkoW Podstawowej nr 3 w sprawie umoiiiwienla uaniom 
kontynuowania naukl w systernie oirnioklasowym. 
Pismo stanowl zatqcznlk nr 19 do protokotu. 
Przewodniczqca Rady poinformowata, i e  pismo zostato skierowane do Komisji Edukacji i Kultury 
i na to pismo bedzie udzielona odpowiedi. 

Radny Pan M l e ~ s h w  Krombach poinformowat cztonk6w Komlsji Rewizyjnej, t e  po sesji odbedzie 
sie piemsze spotkanie Komisjl. 

Gos zabral radny Pan Krsysztof Mqka: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado, Panie Burmistnu. 
Chciatem zadat jeszae jedno pytanie zwiqzane w obecnej chwili z remontem jednego z klodzkich 
park6w miedzy uilcq KoBciuszki i ulicq Zawiszy Czarnego. Chciatem zapytat czy tam prace toczq sie 
zgodnie z harmonogramern i kledy jest planowane zakohuenie tego remontu, bo nle ukrywam, 
te  szczeg6lnle ucznlowie skar2q sig na to, t e  zostali w pewnym sensie odcieci, zwtaszcza ci co 
dojetdtajq z pobliskich miejscowo6ci do szk6t. lest to bardzo uciqtliwe. Przy okazji jeszcze drugle 
pytanie. Czy rzeuywiScie, to co sig wydarzyto przy ulicy Zawiszy Czarnego ay i l  likwidacja chodnika 
po jednej ze stron byto konieune. Prosze wziqt pod uwage, i e  to jest Bciste centrum mlasta. Sq tam 
dwie duze szkoty. Tam w poblitu sq takze lnstytucje samorzqdowe, banki, dom kultury. Naprawdg 
utrudnla to mieszkahcom spodb przemleszuania sic. Dziekuje. 

Do wypowledzi radnego odni6st sie Zastppca Burmistrza Pan Wlw law Tracz: Pani Przewodniuqca, 
Panie radny. Remont park6w prrebiega zgodnie z planem. W tej chwili firrna weszta na Park 
Esperanto. Tam zakohczenie tego pmjektu - do polowy przysztego roku, a wiec nie ma zagroteh 
harmonogramu. Prace przebiegajqzgodnie z pianem. Niestety musimy uzbroltsie tutaj w cierpliwoit, 
dlatego i e  nie ma innej motliwoici i tam utrudnienia w trakcie remontu tego parku bgdq nastgpowat. 
Tym bardziej, te  tutaj remont tego parku jest najbardzlej pracochlonny. Zwtaszaa, i e  zima przed 
nami i tutaj niestety bgdziemy musieli to jakoi przezyt i trzeba bedzie funkcjonowat okreinq drogq. 
Natomiast Rrma jest na tyle elastyuna, re przejicie czasowe mote zostat wydzieione. letell chodzi 
o llkwidacje chodnika przy ul. Zawiszy Czarnego - normalne zasady komunikacyjne I przepisy 
dotyuqce budowy dr6g sqtu zachowane. Mlejsca dla pieszych jest tam wystaraajqco i ja nle wldze 
jakichs znauacych utrudnieh w stosunku do tego co bylo wuegniej. Natomiast taki jest trend 
og6lnopoiski, og6inoiwiatowy, a wlec wytycza sie takte dodatkowo miejsca dla rowerzyst6w, wytycza 
si? Bcietkl rowemwe. Trzeba tquyt  jedno z drugim, a wiec ruch pieszych i ruch rowerowy. 
Nie zauwatytem takiego zjawlska, aby piesi nie mieii sig gdzie poruszat po ulicy ZawlsZy CZarnegO. 
Tak jak powiedziakm wszelkie normy tam sq zachowane. OczywiScie odczucia subiektywne mogq 
bye rbtne, ale do nas docieraty raczej gtosy pozytywne, a nie negatywne na temat tej inwestycji. 

Ad vocem radny Pan Krzysztof Mqka: A u y  przed reaiizacjq tego projektu byh/ przeprowadzone 
jakie6 badania, czy rzeuywiicie ta icietka rowerowa jest akurat w tym miejscu bardzo potrzebna, 
jakie jest natezenie ruchu, bo wiadorno, i e  to sq tez pewne godziny kumulacyjne. Przed godzina 
6smq ran0 jest dute natgtenie, p6fniej w godzinach popotudniowych od godzlny 13:00 do 16:OO 
t e i  jest tam naprawdg spory ruch. Dzlgkujg. 

Gtos w dyskusji zabrat radny Pan Zblgnlew Kucharek: Rowerzyici - byli, sq i bedqjeidzill i jeidzlt 
bedq. Chyba nle jest do kohca utrudnlenlem, to t e  dzieci chodzq do szkoty. Chodzq ran0 i PO 
zakohczeniu zajet. Rowerzysta jefdzi i rano, w ciqgu dnia i p6fnym wleuorem. Uwatam, i e  sami 
nle stwarzajmy sobie problem6w. 

Zastepca Burmistrza Pan Wiedaw T r a u :  Trudno tutaj dyskutowat z odczuciarni sublektywnymi. 
Ouywiicie z katdyrn wytyuenlem trasy moina dyskutowat. Katdq decyzje motna poddawat pod 
osqd publlany, pod dyskusje publlunq. Natomlast katda osoba zanqdzajqca czymkolwlek wle, i e  



zawsze potowle sig podoba, a tej drugiej potowie siq nie podoba. Nawet je611 80% sprzyja tej 
inwestycjl I j q  chwali, to zawsze znajdzie sig 20°/0, kt6ra bgdzie krytykowat danq lnwestycje 
i stwlerdzat, te  zrobilo sig ile. Nle ma rozwiqzah idealnych. Wydaje mi sie, i e  w tym rejonle 
pogodzillimy i ruch pleszy I ruch rowerowy, chot oczywiicie nad wszystkim motna dyskutowat. 
Katdy ma prawo do swojego zdania. 

Radny Pan K q s z t o f  Mgka: Rozumlem, te  takie badania nle byty przeprowadzane? 
Zastepca Burmlstrza Pan Wierlaw Tracz: Ale jak Pan wyobrata sobie te badania? Czego one bv 
dotycz~b? 
Radny Pan K q s z t o f  Mqka: Wyobrainie marn doi t  dutq. Natgtenia ruchu. 
Zastepca Burmistrza Pan Wieslaw Trau:  Ale natetenia ruchu czego? Pieszych? Pojazdbw? 
Rower6w? W sytuacji, kiedy tam jeszae nie byto icietki rowerowej? 
Radny Pan Krzysrtof Mqka: Chodzi o pieszych. Motemy takq dcieikg przeprowadzit przed wejdclem 
do Ratusza. Tei  motna powiedziet, t e  t e i  jest staby ruch. 
Zastepca Burmistrza Pan Wieslaw Tracz: Ouywidcie, w kaidym mlejscu moiemy przeprowadzat 
badania mchu pieszych, ruchu ulicznego i ruchu rowerowego. Natomiast na samym kohcu - tak I tak 
przychodzl czas podejmowania decyzji. I nawet jeieli gdziei w danym momencie danego ruchu nle 
ma, to zawsze takl ruch motna wprowadzit. 
Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta tytyhska: Najistotnlejsze drodzy Pahstwo, i e  powstaje taka 
lnwestycja. lest to bardzo kotzystne i bardzo podoba sip mleszkahcom. To jest najwatniejsze. To ma 
stutyt mleszkahcom, ma slutyt naszemu zdrowiu. To jest waine. . 

Radny Pan Zdzlrlaw Duda: Panie radny, ja tam jestem prawle codzlennie, robiq tam zakupy. 
Naprawdp jest leplej. Jedynym problemem jest to, te  tam ludzle parkujq i tu jest proiba do Straty 
Mlejsklej, ieby tam prpdzej przyjezdtat i udrainiat ten teren. A przedtem to w og61e tam nie byto 
chodnika, to byta rulna I nie motna byb przejdt. Ludzie przychodzq I chwalq. Wiadomo, nie wszystklm 
dogodzimy. 

Gtos zabrat radny Pan Stanlstaw Bartczak: Pani Przewodniczqca, Szanowna Rado. Chclatbym 
pomszyt sprawe dodi gtoinq dotyczqcq wstgpnych plan6w, aibo ju t  mote zatwierdzonych na 
1 wrzehia bpdzle hotel, kt6ry mlatby zostat wybudowany przez Pana Mustafa Ertung. lakie sqdalsze 
losy tej sprawy? 

Glos zabrat Zastppca Burmlstrza Pan Wiedaw T r a a :  Ze szaeg6towq odpowiedzlq na to pytanle 
muszq Panstwo poczekat do skonkretyzowania planbw. l a  choclat zastepuje Burmlstrza i bgdg starat 
slg Palistwu udzlelat informacjl jak najbardzlej merytorycznych niemalie w kaidej sprawie, przyznam 
szczene, te  tutaj domenq Burmistrza jest zajmowanie sie nleruchomodciaml, jeteli chodzl o kontakt 
z wydzlatem n i e ~ ~ h 0 m 0 6 ~ 1 .  Nie posiadam tutaj szczeg6towej wiedzy na ten temat. Wolatbym nie 
wprowadzat tutaj nikogo w Mqd. Bedzie Burmistrza, to bgdzle Pan m6gt oaywiicie to pytanle zadat. 
Myilg, te  wtedy spotka sig Pan z jak najbardzlej szaegbtowq odpowledziq. 

Radny Pan Stanislaw Bartczak: lest to dla mnie zrozumlate, dzlgkuje bardzo. 

Gtos zabrata radna Panl Jolanta Kobak: leszcze raz wr6cg do dr6g, a mianowicle interesuje mnie 
przejdcie dla pieszych na skrzyiowanlu ulicy Sp6tdzielczej z Pllecklego. lest tam oaywidcie dute 
osiedle, mieszka tam duto rodzln, przede wszystkirn duio dzlecl, kt6re chodzq do szkob. Trudno to 
okreillt - jak byimy szll od strony garaiy bpdzie to plerwsze skrzytowanie z uiicq Pileckiego. Molm 
zdaniem, ono jest nledodwletlone. Po drugiej stronie jak najbardziej, ale potem jest bardzo ciemno. 
Myilp, i e  tam naletatoby sip zastanowit nad postawieniem lampy, bo to tylko kwestia uasu, teby 
tam sig cos ztego nle wydarzyto. Bardzo dzigkujg. 

Do wypowledzl Panl radnej odnlbst siq Zastepca Burrnistrza Pan Wladaw Tracz: Tak, Pani radna - 
to jest typowa sprawa. Ouywldcle my przyjmujerny kaidy takl wniosek. Wskate Panl doktadne 
mlejsce, my przeanalizujemy moillwoit dodwletlenia. leieli jest motliwoit ze stup6w lstniejqcych, 
to oczywidcle jest to szybsze do wykonania. leiel i  bgdzle potneba dostawienia stupa, to 
przeanallzujemy koszty. Zazwyaaj lnterwenlujemy w taklch miejscach, kt6re wskazujq radnl 
I staramy slp tego typu problemy rozwiqzywat na bleiqco. 

Gks zabrat radny Pan Zblgnlew Kucharek: Szanowna Rado. Odnoszqc sie do pytania, o kt6rym 
m6wit radny Pan Szpytma, chodzito o ulicg Lipowq. Ta ullca jest od dawna w takirn stanie w jakim 
jest. Pan bedqc Burmistrzem zapewne wle jak wyglqdaty ternaty wydziedzlaenla poszaeg6lnych 
dzialek. Zwiqzane jest to po apdci z czpiclq dr6g tego osiedla - Owcrej G6ry i szczerze m6wlqc to 
jest osiedle leine, obrgb lurand6w, Owua G6ra. Sprawa dotyay typowo tych teren6w nie 
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wydziedziuonych. Na obecnq chwile jest to droga powiatowa. Nie wiem jak udzieil gtosu Pan 
Burmistrz, bo teby wchodzit w remont tej drogi, tego osiedla musi to byt droga gminna. To dopiero 
bytoby tematem remontu. Powiat - na tyle m sig orientuje - nie mote robit drogi osledlowej, 
gminnej. Czy tak jest? Nie znarn doktadnie tego tematu. Prositbym o wyjabnienie. To jest temat 
dotyczqcy takte mieszkahc6w, kt6rzy zadaja mi pytania - kledy bgdzie remont drogi i jak to wygiqda. 

Gtos zabrat Zastgpca Burmistrza Pan Wleslaw Tracz: Radny Pan Zbigniew Kucharek dotknqt sedna 
probiemu, od kt6rego wyjagnia sie sytuacja, kiedy uzaletniatem remont tej drogi. To jest gtbwna 
pnyuyna. Towq sie jeszue postepowania w tym zakresie, jeteli chodzi o komunalizacjg. To jest 
ostatnia prosta. W piemszym momencie, w kt6rym sprawy bgdq doplete na ostatni guzik - bgdziemy 
przystepowat do flnalizacji tego tematu, diatego powiedziatem, te  najprawdopodobniej uda sic to 
zrobit w przyszlym roku. 

Wigcej gtosow nie stwierdzono. 

12. Zakoriaenia sesjl. 
Po wyczerpanlu wszystkich punkt6w porzqdku obrad Przewodniuqca Rady Pan1 Elfbleta 

h r i s k a  zamknHa obrady m6wiqc: "Zamykam obrady 11 sesjl Rady Mlejskiej w Klodzku". 

Protok6t sporzqdzita: 
Przawodniczq-ady Mle jsk id w Klodzku 


